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Koronavirus - díl druhý … 
 

Před třemi měsíci se v České republice objevili první pacienti 

koronavirové infekce a nový neznámý virus změnil život lidí na celé naší 

planetě. Státy světa přijímaly dříve nepředstavitelná ochranná opatření, která ze 

dne na den měnila způsob života jednotlivců, obcí, států či nadnárodních 

společností. Jakoby se život zastavil. Nechodilo se do práce, do školy, za 

sportem, za kulturou, nenavštěvovali se sousedé, nelétala letadla, viditelně se 

omezila silniční doprava a sdělovací prostředky od rána do večera informovaly 

(„masírovaly“) o nejdetailnějších nástrahách viru Covid 19.  

Ke konci května bylo v České republice odebráno 400 tisíc testů na nový 

virus s devíti tisíci pozitivními výsledky, šesti tisíci uzdravenými a 300 

zemřelými. Holá statistika příznivě vypovídá o průběhu nemoci v naší zemi, 

srovnáváme-li se světem. Domácí výroba ochranných roušek, dodržování 

navržených opatření, pracovní nasazení zdravotníků, hasičů, pečovatelských 

služeb nebo dobrovolníků významně utlumilo šíření infekce.  

I přes ohromné nasazení specializovaných týmů a laboratoří nejsme 

bohužel ani po třech měsících života s koronavirem v prognózách dalšího 

vývoje o mnoho dál. Promořenost (imunizace) populace je mizivá (jednotky 

promile), zdravotníci i vědci se nemohou shodnout, jak velké je nebezpečí 

druhé vlny infekce, proč jsou některé skupiny společnosti odolnější a ani 

intenzivní šetření neodhalilo, zda virus přinesl čínský netopýr nebo byl 
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„vyroben“. Skončil nouzový stav, otevřela se sportoviště, kostely a částečně 

školy, rozbíhá se průmysl, otevírají hranice.  

Ekonomický dopad pandemie bude pro laiky nepředstavitelný, pro 

ekonomy nevyslovitelný – jinak bychom tušili, s čím počítat. Faktem je, že 

donedávna „pevná koruna“ je viditelně slabší než „nejisté euro“.  O tom, že je 

momentálně nejhorší za námi, svědčí i obnovené škádlení politiků a testování 

pozornosti stranických soupeřů. Třeba na rychlosti dostavby dalšího jaderného 

bloku elektrárny, rozšíření kompetencí ministra zdravotnictví nebo nároku na 

dotace SZIF. 

Pravděpodobně nejsilnější a nejviditelnější dopad epidemie byl 

psychologický. Strach zachvátil během několika dnů celou společnost, která 

bez řeči opustila obvyklé formy chování, zavřela školy, úřady, pracoviště, 

sportovní areály, divadla, kina a obchody a děsila se každé osoby, která 

náznakem mohla potkat koronavirus. O to větší uznání patří všem, kteří sloužili 

ve zdravotnictví, sociální péči, záchranných složkách, dopravě nebo obchodě a 

riskovali nejen zdraví své a svých blízkých, ale museli se vypořádat i s kritikou 

a strachem svých sousedů. Jak praví odborné knihy, strach je emoce reagující 

na hrozící nebezpečí, která nutí k úniku před ním. Není-li to možné, vyvolává 

agresi. Domnívám se, že v určitých situacích může vyvolat i širokou apatii. Tím 

radostnější a nadějnější byly humorné šoty v televizi či YouTube ukazující 

zpívající nebo hrající muzikanty z balkónů, veselé zdravotní sestřičky nebo 
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hasiče. Ani v kritických situacích a nebezpečí by společnost neměla ztratit 

zdravý úsudek, optimismus a vnitřní svobodu.  

Nikdo neví, co přinesou následující měsíce, společným přáním všech by 

mělo být, aby se žádná druhá a další vlna koronaviru nepřihnala, aby osobní i 

společenská svoboda umožnila používat zdravý rozum v každodenním jednání, 

aby si člověk pokorně přiznal, že neporučí větru, dešti a také, že skromnější 

životní styl má něco do sebe.  

                                                                                                                          -jc- 

 

A jelikož k národní charakteristice patří humor v nelehkých dobách……….. 

„Maminko, děti se mi ve škole smějí, že mám koronavirus.“ ….  ,,Vykašli se na 

ně, Pepíčku.“ 

 

 

Informace z úřadu městyse 
 

 
 

➢ PODĚKOVÁNÍ – Tímto bychom chtěli za nás za všechny 

poděkovat všem ženám, které šily roušky pro naše 

spoluobčany. 

Materiál na roušky z větší části zajistil městys, ale přesto mnohé z Vás 

věnovaly materiál vlastní, ať už látku nebo gumičky, provázky, nitě prostě 

vše, co bylo k výrobě roušek potřeba. Ale to nejdůležitější, co jste 

poskytly, je Váš čas, um a chuť pomoci nám všem. 

Jmenovité díky patří: 

L. Novákové, L. Machkové, J. Kafkové, M. Šimkové, E. Jirsákové, 

K. Machové, L. Pražákové, I. Součkové, I. Kučerové, Z. Šimkové, 

P. Šedové, K. Dlouhé, Z. Mňukové, D. Janečkové, J. Šrutové, 

M. Cackové, P. Limberské, J. Blímové, S. Stříteské, M. Pekařové a 

H. Nečasové. 

Roušky byly distribuovány buď přímo švadlenami svému okolí, nebo na 

žádost roznosem zaměstnanci, mnozí si pro své roušky přišli přímo na 

úřad a velká část byla rozebrána v místním Konzumu. Roušky byly k 

dispozici zdarma, kdo chtěl, mohl přispět na materiál max. částkou 10 Kč.  

Poděkování také patří i Vám všem, kteří jste šili roušky nejenom pro své 

blízké, ale i pro zdravotníky, do domovů seniorů atd. 

Díky tomu jsme si mohli ochránit to své nejcennější, a to je zdraví. Sice 

vláda vydala nařízení o nošení roušek a veřejně slibovala, že tyto 

ochranné pomůcky dodá obyvatelům, ale všichni víme, jak to dopadlo. 

Ještě jednou díky. 
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➢ COVID-19 v číslech: 

látky na roušky: 2688 Kč (21 m) 

ostatní materiál na výrobu roušek: 511 Kč (nedostatkové gumičky 20 m) 

10 l anti-COVID: 726 Kč 

dezinfekční prostředky: 1 441 Kč 

dávkovač mýdla: 599 Kč 

dezinfekce prostor školy, školky a úřadu suchou mlhou s obsahem stříbra: 

2.200 Kč 

Prozatímní náklady celkem: 8.165 Kč 

Dobrovolný příspěvek na roušky: 300 Kč 

Vyrobeno pro spoluobčany bylo cca 700 roušek 

Distribuce bezplatných ochranných pomůcek od státu: 

V první vlně jsme od státu obdrželi 3 roušky pro potřeby úřadu (18. 3.), 

později dalších 15 ks (23. 3.) a dne 6. 4. jsme byli vybaveni 10 l 

dezinfekce na ruce zn. Anti-Covid. Dne 27. 4. jsme obdrželi poslední 

dodávku na úřad: 100 ks jednorázových roušek, 5 ks respirátorů FFP2, 

100 ks párů rukavic, 5 ks ochranných brýlí a 5 ks ochranných štítů. 

Zde bychom chtěli poděkovat Městu Vysoké Mýto za distribuci těchto 

pomůcek, a ještě za to, že nám ze začátku bezplatně poskytlo ze svých 

zásob 3 l dezinfekčního gelu na ruce. 

  

✓ MÍSTNÍ POPLATEK za provoz systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů je pro 

rok 2020 vyhláškou schválen ve výši 500 Kč. Poplatek je v tuto dobu 

splatný pouze jednorázově nejpozději do 30. 6. 2020.  

 

✓ MOŠTOVÁNÍ, PASTERIZOVÁNÍ A SUŠENÍ OVOCE  

Od července bude možné využít na statku v Netřebech čp. 26 služby 

sušení ovoce a výroby moštu. Více informací bude doplněno na 

webových stránkách městyse a rozhlasem. 
 

-pe a pl-                                                                                      
                                                        

 

Telegrafické zprávičky z jednání zastupitelstva 
 

Dne 25. 2. 2020: 

ZM schválilo:  

•    navržený program jednání a určilo zapisovatele P. Limberskou do konce 

volebního období, a tímto změnilo text Usnesení č. 207/2018 

z 27.11.2018 takto: ZM určuje na celé volební období ověřovatelé zápisu 
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J. Pánka a Ing. J. Lichtenberka a do konce volebního období zapisovatele 

P. Limberskou. 

• schodkový rozpočet městyse pro rok 2020 v paragrafovém znění. Příjmy 

činí 9.822.800 Kč a výdaje jsou 13.004.800 Kč. Schodek rozpočtu bude 

financován z přebytku hospodaření minulých let. ZM stanovilo, že ve 

výdajové stránce rozpočtu nesmí být překročen stanovený objem 

provozních a investičních výdajů dle jednotlivých paragrafů schváleného 

rozpočtu obce na rok 2020. V rámci paragrafů se změna v jednotlivých 

položkách výdajů kromě mzdových povoluje. Městys v rámci 

schváleného rozpočtu na rok 2020 poskytne příspěvky těmto 

organizacím: příspěvková organizace MŠ České Heřmanice 234.000 Kč, 

ZŠ České Heřmanice 464.000 Kč, TJ Sokol České Heřmanice 90.000 Kč, 

Farnost sv. Jakuba České Heřmanice 45.000 Kč, SDH České Heřmanice 

27.000 Kč, Komunitní škola České Heřmanice 30.000 Kč, SDH Netřeby 

50.000 Kč, SDH Chotěšiny 20.000 Kč, Charita Litomyšl 7.000 Kč. 

• Obecně závaznou vyhlášku městyse č. 1/2020 o nočním klidu 

v předložené podobě. 

• nejnižší nabídku od Ing. L. Barvínka, Projektová činnost ve výstavbě, 

Ústí nad Orlicí ve výši 112.000 Kč na zpracování projektové 

dokumentace „Nástavba základní školy“ v ČH. 

• dodatek k Dohodě o odborné pomoci s Městskou knihovnou Ústí nad 

Orlicí. Dodatkem se upravuje finanční příspěvek ve výši 11.600 Kč na 

rok 2020, který slouží k spolufinancování knižního fondu Městské 

knihovny s možností využití knih v naší knihovně.  

• finanční dar ve výši 500 Kč pro SDH Svatý Jiří, na dětskou soutěž 

mladých hasičů, která se měla konat dne 8. - 9. 5. 2020 k příležitosti 

svátku sv. Floriana – patrona hasičů, ale z důvodu vyhlášeného 

nouzového stavu se neuskutečnila (neuskutečněno). 

• nabídku J. Kamenického, Dlouhá Třebová na zhotovení projektové 

dokumentace pro výměnu zdroje tepla v kulturním domě v Českých 

Heřmanicích ve výši 62.920 Kč vč. DPH. 

• nabídku fotografa Jaroslava Horáka, Bystré na pořízení fotografií (70 

pozemních, 30 reportážních – Staročeský pouťový jarmark a Masopust 

2021 a 45 leteckých) a 5 virtuálních prohlídek z dronu v ceně celkem 

77 440 Kč vč. DPH.  

• Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytování služeb technické podpory k 

agendě Spisová služba, uzavřené mezi městysem společností GEOVAP, 

spol. s r. o., Pardubice, kterým se stanovuje roční paušální cena za službu 

technické podpory HESS v částce 4.356 Kč vč. DPH na rok. 
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• finanční dar Obecně prospěšné společnosti KONTAKT Ústí nad Orlicí, na 

zajištění provozu krajské Linky důvěry Ústí nad Orlicí v roce 2020 ve 

výši 500 Kč. 

• cenovou nabídku spol. VLTAVA LABE MEDIA a.s., Praha 5 na tištěnou 

inzerci pronájmu Naší hospůdky v Deníku Extra ve dvou opakováních v 

celkové ceně 11.616 Kč vč. DPH (neuskutečněno). 

• nabídku Ing. Šíry, Projektování dopravních staveb CZ s.r.o., Hradec 

Králové na zpracování projektové dokumentace k akci „České Heřmanice 

– chodníky podél silnice II/317“ ve výši 356.950 Kč vč. DPH a tímto ZM 

zrušilo usnesení 144/2018 ze dne 17.8. 2018. 

• nabídku MgA. M. Maršálka, Otinoves na výrobu dřevěných soch sv. 

Floriána 2 ks (SDH České H. a SDH Chotěšiny) na Staročeském 

pouťovém jarmarku v celkové ceně 16.000 Kč. 

• obsah projektu regenerace území brownfieldu s názvem Obecní dům v 

Českých Heřmanicích a podání žádosti o dotaci na jeho regeneraci v 

programu 117D082 Podpora regenerace brownfieldu pro nepodnikatelské 

využití. 

• nabídku Ing. L. Barvínka, Projektová činnost ve výstavbě, Ústí nad Orlicí 

na zpracování projektové dokumentace opěrné zdi u čp. 30 v Českých 

Heřmanicích a pasportizací budov čp. 7 v Borové a čp. 26 v Netřeby 

v celkové ceně 43.000 Kč. 

• Dodatek č. 11 ke Smlouvě o pronájmu č. 3/2017 mezi městysem a 

společností Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto, s.r.o., Vysoké Mýto, 

kterým se stanovuje nájemné za rok 2019 ve výši 8,94 Kč/m3 vody 

vyfakturované v roce 2019. 

• smlouvu o zřízení věcného břemene s J. Chlebounem, České Heřmanice 

na pozemku městyse č. 1197 v k.ú. České Heřmanice, kde je umístěna 

kanalizační splašková přípojka pro RD J. Chlebouna. 

• podání žádosti o dotaci do programu Ministerstva kultury – Podpora 

obnovy kulturních památek prostřednictvím obcí s rozšířenou působností 

v roce 2020 na akci „Barokní sýpka r.č. 34712/6-3848 - výroba dvou 

replik dveří v 1.NP sýpky v Českých Heřmanicích, 5. etapa“.  

• nabídku Víta Fogla, Dis. – restaurátora dřeva, Makov na výrobu dvou 

replik dveří a nakonzervování jedněch původních dveří v sýpce v 

Českých Heřmanicích ve výši 144.500 Kč a pověřilo starostu uzavřít 

smlouvu o dílo. 
 

ZM souhlasilo: 

• s úhradou ročního členského příspěvku ve výši 3.656 Kč vč. DPH 

Sdružení místních samospráv České republiky, Zlín a dále schválilo 
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nabídku společnosti SMS-služby s. r. o., Praha 4 na využití nového 

modulu „Autorská práva jednoduše“ v systému AGIS v roční výši 

16.506,82 Kč s DPH a tím budou uhrazena autorská práva na maximálně 

14 akcí pořádaných městysem, či místními organizacemi v roce 2020. 

• aby starosta podepsal Dodatek č. 1 ke Smlouvě o zpětném odběru 

použitého rostlinného oleje se spol. Libor Černohlávek, Církvice, kterým 

dochází ke změně odběratele odpadu, a to na nástupnickou firmu 

ČERNOHLÁVEK GROUP s.r.o., která přebírá všechna práva a 

povinnosti specifikované ve smlouvě o poskytnutí služeb.  

• s žádostí ředitelky Mateřské školy České Heřmanice M. Flídrové o 

umožnění návratu z rodičovské dovolené do zaměstnání ke dni 1.6.2020. 

Starosta bude informovat oficiálně zastupující ředitelku H. Richter 

Strnadovou.  
 

ZM neschválilo: 

• možnost vyhlášení konkurzů na pracovní místo ředitele/ředitelky 

Mateřské školy České Heřmanice a Základní školy České Heřmanice 

podle § 166 odst. 3 zákona č. 561/2004 Sb. o předškolním, základním, 

středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání, kdy současným 

ředitelkám končí k 31.12.2020 období 6 let výkonu práce.  
 

ZM jednalo: 

• o předloženém dokumentu Obsah změny č. 4 Územního plánu České 

Heřmanice. ZM se shodlo jednat nejprve s vlastníky dotčených pozemků 

v navrhovaných plochách o bydlení o jejich záměru se stavebními 

parcelami. 

• o nabídce spolku Český varhanní festival, z. s. na účasti městyse v rámci 

14. ročníku Českého varhanního festivalu 2020, který se koná s finanční 

podporou Ministerstva kultury České republiky. Finanční příspěvek 

zúčastněných měst a obcí určený spolu s grantem Ministerstva kultury ČR 

k pokrytí všech nákladů spojených s realizací každého koncertu (honorář 

a cestovné pro umělce, výdaje za propagační materiály, produkční činnost 

apod.) činí 15.000 Kč. ZM se shodlo nabídku nevyužít. 

• o nabídce společnosti DigiPaper s.r.o. na digitalizaci kronik a pamětních 

knih v ceně 16,90 Kč/stránka. ZM se shodlo zatím nabídku nevyužít. 

• o ústní žádosti M.V. České Heřmanice o pronájmu části pozemků v k.ú. 

České Heřmanice KN č. 111/1 o výměře 210 m2, 9/8 o výměře 651 m2 

(725 m2), 9/4 o výměře 940 m2 (1255 m2), 346/2 o výměře 343 m2 (390 

m2) pro chovatelské účely. ZM pověřilo starostu zveřejnit podle § 39 

zákona č. 128/2000 Sb. záměr městyse k tomuto pronájmu. 
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• o žádosti TJ Sokol České Heřmanice o zápůjčku prostor Naší hospůdky v 

termínu 28. 2. – 1.3. 2020. ZM souhlasí se zápůjčkou za podmínek 

úhrady energií, úklidu. 

• o žádosti TJ Sokol České Heřmanice o odkup programu Dotykačka 

(evidence tržeb) od městyse. Městys v tuto chvíli nevyužívá. ZM navrhlo 

program Dotykačku místo prodeje zapůjčit za symbolický poplatek.  

• o žádosti Diakonie Broumov, sociální družstvo o uspořádání 

mimořádného sběru použitého ošacení a potřeb do domácnosti. T. Jeřábek 

zajistí možnost sbírky ve spolupráci s MŠ a ZŠ. 

• opětovně o zaměření pozemků městyse v okolí pozemku městyse č. 1205, 

1206 a 1326/8 v k.ú. České Heřmanice. Starosta informoval o výsledku 

osobního jednání s M. D. na ÚM a výsledku společného jednání v terénu 

na kterém byl přítomen i T. Jeřábek. Bylo sděleno M.D. žádost na 

částečnou přeložku místní komunikace. ZM se shodlo jednat dále a 

zaměřit současný stav a pak případně pozemky směnit.  

• o návrhu J.R. na výrobu nových šatních známek a poliček na odložení 

věcí návštěvníků jako tašky, obuv pod věšáky. ZM navrhlo doplnit 

chybějící čísla a nesouhlasí s výrobou poliček na tašky a obuv. 

• o žádosti P.H., České Heřmanice o koupi pozemků v k.ú. České 

Heřmanice KN č. 263/2 v celkové výměře 1077 m2 a 263/3 o celkové 

výměře 199 m2 pro chovatelské účely. ZM navrhuje pouze pozemky 

pronajmout. ZM pověřilo starostu zveřejnit podle § 39 zákona 

č. 128/2000 Sb. záměr městyse k pronájmu pozemků. 

• o upozornění I.N., Sloupnice o chybějící dopravní značce „dej přednost 

v jízdě“ na křižovatce silnic mezi Netřeby, Českými Heřmanicemi a 

Sloupnicí. ZM pověřilo starostu zajistit novou. 
   

ZM vzalo na vědomí: 

• zápis z jednání ohledně připravovaných akcí „Bezpečné a bezbariérové 

chodníky České Heřmanice“ a „Modernizace silnice II/317 České 

Heřmanice – průtah“ včetně dešťové kanalizace ze dne 20.2.2020. 

• informaci o výsledku jednání s žadateli o opravu místní komunikace 

1218/2 v k.ú. České Heřmanice z důvodů překopů ze dne 18.2.2020. 

• přehled odpadů Městyse za rok 2019, kdy bylo v městysy vytřízeno: 

539,95 tun odpadů (cca 927,750 kg/obyvatel). Příjmy z odpadového 

hospodářství činily celkem 408.533,50 Kč a celkové výdaje 520.557,39 

Kč. Konečný výsledek odpadového hospodaření za rok 2019 byl ve ztrátě 

112.023,89Kč. 

• informaci o situaci na trhu se sběrovým papírem. 
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• informaci o jednání s J.T. ohledně prodeje části pozemků 587/2 a 1320 v 

k.ú. České Heřmanice. V tuto chvíli není možné v prodeji pokračovat 

z důvodu nedokončených pozemkových úprav. 

• informaci o provedených pracích na demolici čp. 21 v Českých 

Heřmanicích.  

• přehled o spotřebě energií v KD za jednotlivé akce.  

• vyrozumění o nedoporučení žádosti o podporu z Operačního programu 

Zaměstnanost na projekt „Efektivní veřejná správa v městysu České 

Heřmanice“, který nezískal ve věcném hodnocení dostatek bodů. 

• informaci o uskladnění PS8 u čp. 7 na Borové.  

• informaci o tom, že v programu MMR došlo k vyčerpání prostředků na 

podporu žádostí o dotace na projekt nové školkové zahrady.  
 

Diskuse: 

M. Sobel informoval ZM o dalších variantách instalace osvětlení u autobusové 

zastávky v Chotěšinách. ZM navrhuje projednat možnosti na místě. Dále se 

dotazoval na možnost přesunu TV z hospody na využití místo projektoru na 

úřadu městyse při jednání zastupitelstva. Starosta informoval o možnosti podání 

další dotace na Sýpku od Ministerstva kultury – žádost se musí podat do pátku 

28.2.2020. ZM souhlasilo s podáním žádosti. I. Plašilová se dotazovala na 

provoz konzumu, dále se dotazovala na nefunkční osvětlení na Borové. J. Pánek 

se dotazoval, kdy bude dodáno topení do Netřebské hasičárny. T. Jeřábek se 

dotazoval, kdo parkuje traktor v čp. 7. 
 

Dne 21. 4. 2020: 
 

ZM schválilo:  

• hospodářský výsledek z hlavní činnosti městyse – zisk ve výši 

2.916.151,94 Kč, ztrátu z hospodářské činnosti městyse ve výši 

258.532,95 Kč. Dále ZM schválilo závěrečný účet Městyse České 

Heřmanice za rok 2019 bez výhrad. Součástí závěrečného účtu je zpráva 

o výsledku přezkoumání hospodaření městyse za rok 2019 se závěrem, že 

při přezkumu nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 

• účetní závěrku městyse za rok 2019. 

• účetní závěrku příspěvkové organizace Mateřská škola České Heřmanice 

za rok 2019. 

• účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola České Heřmanice 

za rok 2019 a dále schválilo převedení hospodářského výsledku této 

příspěvkové organizace za rok 2019 ve výši 1.546,87 Kč do rezervního 

fondu. 

• Rozpočtové opatření č. 1/2020 v předložené podobě. 
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• předloženou Směnnou smlouvu na pozemky městyse č. 20/11 a 1370 v 

k.ú. České Heřmanice a pozemky č.20/5 a 20/12 v k.ú. České Heřmanice 

manželů Ing. J. Vaňka a Ing. V. Vaňkové, oba bytem České Heřmanice. 

Výše uvedené pozemky vznikly na základě geometrického plánu GP 410-

148/2018 ze dne 21.2. 2020. Směna pozemků městyse byla zveřejněna 

Záměrem městyse č. 3/2020 od 21.3 do 6.4.2020.  ZM pověřilo starostu 

podepsat tuto směnnou smlouvu. 

• předloženou Směnnou smlouvu na pozemek městyse č. 1368 v k.ú. České 

Heřmanice a pozemky č.22/3, 22/4 a 22/5 v k.ú. České Heřmanice 

manželů P. Hudečka a J. Hudečkové oba bytem České Heřmanice. Výše 

uvedené pozemky vznikly na základě geometrického plánu GP 410-

148/2018 ze dne 21.2. 2020. Směna pozemku městyse byla zveřejněna 

Záměrem městyse č. 3/2020 od 21.3 do 6.4.2020.  ZM pověřilo starostu 

podepsat tuto směnnou smlouvu. Dále ZM schválilo úhradu ve výši 

34.267 Kč za matriál na část nového plotu a 80 ks thují manželům 

Hudečkovým, kteří ustoupili z části svého pozemku pro směnu pozemků 

městyse s jinými vlastníky a tím musí dojít k výstavbě nového plotu a 

výsadbě thují na jiném místě. 

• uzavření Smlouvy o zápůjčce na částku 35.000 Kč na podporu výstavby 

rodinného domu na pozemcích KN č. 71/18, 71/19 a 80/5 v k.ú. České 

Heřmanice mezi městysem a P. Chlebounem, bytem České Heřmanice. 

• nabídku Tomáše Posla, Dolní Sloupnice na pořízení a instalaci rozvaděče 

veřejného osvětlení v Borové v celkové ceně 32.523,59 Kč vč. DPH a 

dále schválilo Smlouvu o připojení odběrného el. zařízení k distribuční 

soustavě NN č. 20_SOP_03_41211641124 se společností ČEZ Distribuce 

a. s., Děčín – Podmolky s vyčísleným podílem na nákladech ve výši 9.300 

Kč týkající se veřejného osvětlení v Borové. 

• pronájem částí pozemků KN č. 111/1 o výměře 210 m2, 9/8 o výměře 651 

m2, 9/4 o výměře 940 m2, 346/2 o výměře 343 m2 pro chovatelské účely 

v celkové výměře 2.144 m2 M. Vaňkové, bytem České Heřmanice. Doba 

pronájmu se stanovuje od 1.5.2020 do 30.4.2021 a roční nájemné činí 10 

Kč za 100 m2. Pronájem pozemků městyse byl zveřejněn Záměrem 

městyse č. 1/2020 od 16.3 do 1.4.2020.  ZM pověřilo starostu podepsat 

nájemní smlouvu. 
 

ZM souhlasilo: 

• s nákupem materiálu na výrobu uzamykatelné skříně ve výši 7.000 Kč do 

provozní místnosti v kulturním domě České Heřmanice. 

• se zapůjčením kontejneru na bioodpad obci Jehnědí na 6 měsíců za cenu 

605 Kč vč DPH. Za dovoz, odvoz či vývoz kontejneru bude obci Jehnědí 
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účtováno 36,30 Kč s DPH/1 km a každá manipulace s kontejnerem 

181,50 Kč vč. DPH. 

• nabídkou T.F. na přenechání historického elektromotoru k umístění do 

budoucí expozice v čp. 7 v Borové. 
 

ZM jednalo: 

•    opětovně o novém obsahu změny č. 4 Územního plánu České Heřmanice. 

Prozatím nedošlo k jednání s vlastníky pozemků, kteří mají ve stávajícím 

územním plánu navržené plochy pro výstavbu RD, zda tyto pozemky 

využijí pro stavbu či nikoliv. Dále bude řešeno v následujícím jednání 

ZM. 

• o nabídce T. Posla, Sloupnice na instalaci přívodního el. vedení 

k plánovanému elektrokotli na ÚM ve variantním provedením od 

11.006,16 Kč do 21 155,64 Kč vč DPH. Tím by částka za pořízení 

elektrokotle a bojleru (10 l) na ohřev vody (40.329 Kč vč. DPH) a 

instalace přívodního vedení byla celkem 61.484,64 Kč vč DPH. Tímto se 

cena elektrokotle výrazně přiblíží k ceně na pořízení a instalaci plynového 

kotle s ohřevem vody v ceně 77.267 Kč vč DPH. Starosta navrhl nechat 

vypracovat kalkulaci nákladů na spotřebu energií (el. energie a plyn) jak k 

běžnému provozu úřadu městyse, tak možnému budoucímu využití pro 

bydlení.  

• o Stanovisku Ministerstva vnitra k možnostem obcí dočasně snížit 

nájemné vybírané z obecního majetku v době trvání nouzového stavu. 

ZM se shodlo, že nájemné na obecním majetku není vysoké a zatěžující a 

není třeba ho tedy snižovat. 

• o postoupené žádosti od Státního pozemkového úřadu ČR, ve které 

manželé Z. žádají o zakoupení pozemků městyse 1237/2 a 175/3 v k.ú. 

České Heřmanice. SPÚ upozornil, že předmětné pozemky jsou dotčeny 

Komplexními pozemkovými úpravami v k.ú. České Heřmanice. ZM se 

shodlo pozemek neprodat, protože po pozemkových úpravách již nebude 

vlastníkem dotčených pozemků. 
   

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci o vydání rozhodnutí Státního pozemkového úřadu – Krajský 

pozemkový úřad pro Pardubický kraj – Pobočka Ústí nad Orlicí o 

schválení návrhu komplexních pozemkových úprav v k.ú. České 

Heřmanice. 

• informaci, že byla podána žádost o příspěvek na vytvoření pracovních 

příležitostí v rámci veřejně prospěšných prací k umístění uchazečů o 

zaměstnání z programu spolufinancovaného ze státního rozpočtu a 

Evropského sociálního fondu. Žádost byla podána na tyto uchazeče H.Š, 
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K.K, s termínem nástupu od 1. 5. 2020. A z programu z projektu Úřadu 

práce – Podpora zaměstnanosti dlouhodobě evidovaných uchazečů o 

zaměstnání, který byl v rámci Operačního programu zaměstnanosti 

zahájen 1.1.2019. V rámci tohoto programu byla žádost podána na L.E. 

• informaci o zápisu z členské schůze Skupinového vodovodu Bohuňovice 

konané 19.3.2020, kde byly projednávány tyto hlavní body: Zpráva o 

přezkoumání hospodaření za rok 2019, Návrh závěrečného účtu za rok 

2019 a Rozpočtové opatření 2/2020. 

• informaci o oznámení o skončeném pracovním poměru zastupující 

ředitelky MŠ Hany Richter Strnadové k 31.5.2020 a dále o její žádosti o 

schválení finanční odměny ke skončení pracovního poměru. Starosta 

informoval ZM, že v rozpočtu MŠ je dostatečná výše mzdových 

prostředků a přiznání odměny je v kompetenci starosty. 

• informaci o vydaném Opatření obecné povahy pro vlastníky lesů týkající 

se kůrovcové kalamity. 

• informaci o vyúčtování nákladů za pravomocně vyřízené přestupky v roce 

2019 od Města Vysoké Mýto, odbor dopravních a správních agend, 

Vysoké Mýto ve výši 3.000 Kč za 2 přestupky. I. Plašilová se dotazovala, 

čeho se přestupky týkaly a s jakým výsledkem byly vyřešeny. Starosta 

zjistí podrobnosti. 

• informaci o Usnesení o zastavení řízení od Ministerstva pro místní rozvoj 

ČR, Praha. Řízení bylo zastaveno, protože žádost o poskytnutí dotace č. 

107528, název akce Obecní dům v Českých Heřmanicích z podprogramu 

Podpora regenerace brownfieldů pro nepodnikatelské využití pro rok 

2019 trpěla vadami a výzva k podání žádosti nepřipouštěla možnost jejich 

odstranění. 

• informaci o rozbitých skleněných okenních tabulích na altánu v CVA. ZM 

se shodlo nechat altán prozatím bez oken a navrhuje případně přemístit 

altán na Borovu na Naučnou stezku. 

• informaci, že v Českých Heřmanicích v ulici u hřbitova nefungují 3 

poslední světla veřejného osvětlení u č.p. 131–133. Možnou příčinu lze 

zjistit po odkopání kabelů u sloupů. Odkop zajistí zaměstnanci městyse. 

• Informaci o vyvráceném stromu po srážce s autem u silnice ze Sloupnice 

směrem na Netřeby. Viník kontaktoval osobně starostu. 
 

Diskuse: 

Starosta informoval ZM o žádosti ZOD Zálší o odstranění autovraku na 

pozemku ZOD Zálší. Ve věci nadále bude jednat starosta. M. Sobel se 

dotazoval, jak řešit problém volně pobíhajícího psa pana M. Čapka a dále 

navrhl umístit označení na sběrném místě, kam lze odkládat větve stromů. 

Starosta navrhuje propočítat náklady na štěpkování a štěpku, kterou nevyužije 
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městys, následně nabídnout občanům. Ing. Lichtenberk se dotazoval, zda je 

konáno ve věci žádosti manželů Kulhánkových Chotěšiny o odkup pozemku 

městyse v místní části Chotěšiny s parcelním číslem 295 v k.ú. Chotěšiny. 

Starosta informoval, že zatím nebylo jednáno se ZOD Zálší kvůli umístěné 

vodovodní přípojce. MUDr. Novotná se dotazovala, zda městys uskuteční 

plánovaný Staročeský jarmark. Starosta navrhuje v tuto chvíli akci nerušit. Dále 

se dotazovala na kontaktní osobu v Netřebech, která by zajišťovala v rámci 

kulturní komise gratulace jubilantům z Netřeb. Závěrem se dotazovala na zákaz 

napouštění bazénů, zda se nás bude také týkat. Starosta odpověděl, že v tuto 

chvíli nemá žádné informace o plánovaném zákazu napouštění bazénů v naší 

lokalitě. T. Jeřábek informoval o zrušení naplánovaných akcí SDH z důvodu 

virové pandemie Covid-19. Jedná se o soutěž v požárním sportu, která se měla 

uskutečnit v květnu, a dále o okresní konferenci SDH a krajské volební 

shromáždění SDH. Dále se dotazoval na zmrzlinový stroj, zda se bude točit 

zmrzlina. ZM se shodlo nechat nacenit opravu a podle výše ceny opravy stroj 

buď prodat, nebo pokračovat v točení.  

                            - pl a pe -   

 

 

Sbor pro občanské záležitosti informuje 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       -ak-   

V dubnu oslavily své životní jubileum 60 let paní Ludmila Eliášová 

z Borové a paní Eva Kořínková z Českých Heřmanic, 75 let paní Marie 

Plachetková z Českých Heřmanic a 80 let paní Milada Fendrychová 

z Českých Heřmanic.  

V květnu oslavily své životní jubileum 70 let paní Helena Němcová 

z Českých Heřmanic a 75 let paní Milena Dočkalová z Netřeb. 

 

Jménem redakce všem jubilantům gratulujeme a přejeme hodně zdraví 

do dalších let. 
 

V dubnu se manželům Bláhovým narodila dcera Štěpánka. 

 

Rodičům gratulujeme a Štěpánce přejeme v životě hodně štěstí a zdraví. 
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         Dle plánu preventivně výchovné činnosti na úseku požární ochrany pro rok 

2020 městys zveřejňuje v měsíci červnu následující článek: 

 

Používáme plynové spotřebiče 
 

Plyn, kterému se někteří spoluobčané dlouho bránili, se v posledních 

letech stal vlastně naším denním společníkem, a tak vaří, hřeje, svítí a třeba i 

letuje a sváří, či zažehluje lyžařské vosky. Zemní plyn a propan-butan vstoupily 

do našich firem, a i domácností tak, že je často ani nebereme na vědomí a 

zacházíme s nimi tak samozřejmě, jako by patřily k člověku odedávna. Plyny se 

velmi dobře mísí se vzduchem, jejich účinnost je vysoká, spalování dokonalé a 

bez tuhých zplodin. Provoz je čistý, obsluha celkem jednoduchá, v některých 

případech dokonce plně automatická. A tak přijímáme výhody, které nám 

hořlavé plyny poskytují, aniž bychom brali ohled na nebezpečí, které se v jejich 

použití skrývá. 

To však neznamená, že neexistuje. Vždyť plyny vytvářejí se vzduchem 

výbušné směsi s velkou energií, k jejímuž uvolnění postačí i nepatrný zdroj. V 

prostředí, kde dosáhlo množství plynu kritické koncentrace, může být příčinou 

výbuchu plynu a požáru i obyčejný domovní zvonek, cigareta nebo škrtnutí 

zápalky. Požár následující výbuch pak zpravidla dokončí zkázu toho, co 

výbuchu odolalo. 

Lékaři záchranné služby by mohli uvést mnoho případů otrav plynem, 

který, není-li přímo jedovatý, je však určitě nedýchatelný, což pro toho, kdo 

usnul v místnosti s unikajícím plynem, nepředstavuje na místě posledního 

odpočinku už žádný rozdíl. Přísné předpisy a opatření zde rozhodně nejsou 

zbytečné a budeme je tedy důsledně dodržovat sami, ale nebudeme váhat 

upozornit i toho, kdo je vědomě či neúmyslně porušuje. 

Plynové spotřebiče nám budou dobře sloužit jen tehdy, budou-li 

dodržovány údaje výrobce v návodu k použití. Lze je připojit jen se souhlasem 

příslušného plynárenského podniku a jen tam, kde je dostatečný objem vzduchu 

pro dokonalé spalování. Přestože jsme národem kutilů, svěříme vždy 

připojování kvalifikovanému odborníkovi a nebudeme si při této příležitosti 

dokazovat, co všechno dovedeme. Mimo starých oblíbených wafek a dnes stále 

rozšířenějších turbokotlů, které mají vlastní vývod spalin a přívod vzduchu, 

musí být všechna plynová topidla připojena na komínový průduch. Kouřovody 

složené z jednotlivých trub musí být sestaveny proti směru proudění spalin, aby 

nedošlo k úniku kondenzátu mimo kouřovou cestu. Spotřebič musí mít hořáky 

konstruované s ohledem na příslušný druh plynu a záměna není možná. 

Majitelům propan-butanových pomocníků ještě připomínáme důležitost 
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správného uložení tlakových lahví a budeme je varovat před neodbornými 

zásahy do uzávěrů a před oblíbenou zkouškou těsnosti ohněm. Pro tento účel je 

mýdlová voda vhodnější a především bezpečnější. 

                         -pe- 

TJ Sokol České Heřmanice 
  

Těsně po vydání minulého čísla Heřmánku byl vyhlášen nouzový stav, 

který výrazně zasáhl i naši tělovýchovnou jednotu. S okamžitou platností jsme 

museli zrušit tréninky všech našich oddílů a chvíli to vypadalo, že sport má na 

nějakou dobu prostě utrum. Ale díky krásnému počasí a spoustě volného času 

jsme mohli nejen v okolí Českých Heřmanic vidět výrazně větší množství 

chodců, běžců a cyklistů než obvykle. Od našich vytrvalých sportovců bychom 

ani nic jiného nečekali, ale po nějaké době opustili své pozice i zarytí 

provozovatelé gaučingu, takže bylo na silnicích, polních cestách i lesních 

stezkách poměrně rušno.  

 

Doslova za pět minut dvanáct před vypuknutím epidemie a všemi 

bezpečnostními opatřeními jsme stihli Valnou hromadu TJ Sokol, kde byly 

probrány všechny důležité záležitosti jako rozpočet uplynulého roku a plán na 

rok následující, úpravy stanov, plán akcí na rok 2020 a podobně. Dalším 

důležitým bodem programu byla volba členů výkonného výboru na další čtyři 

roky. Ve složení výboru proběhly výrazné změny a aktuálně tuto funkci 

zastávají:  

Karel Šimek – předseda 

Kateřina Machová – místopředseda 

Jindřiška Balcarová – hospodář 

Lukáš Mach 

Lucie Pražáková 

Radim Kotyza 

Jiří Balcar 

Zdeňka Mňuková 

Roman Kučera 

Děkujeme starému výboru za všechnu dobře odvedenou práci a doufáme, 

že v ní jako nový výbor dokážeme pokračovat i přes počáteční nepříznivé 

podmínky.  

Kvůli nouzovému stavu jsme byli nuceni zrušit pálení čarodějnic a 

tenisovou ligu, místo které však chystáme alespoň jednodenní tenisový turnaj. 

Doufejme, že další akce již proběhnou v rámci možností podle plánu. Aktuálně 

byly v plném proudu přípravy na dětský den, který proběhl 6. června na hřišti. 
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Dále se můžeme těšit na Pouťový turnaj naplánovaný na sobotu 25. července. 

O všech akcích Vás také pravidelně informujeme na našich stránkách 

nebo našem facebooku. 

 

Naše oddíly:  

 

Fotbal muži 

  Zklamání, tak by se dalo jedním slovem popsat neodehrání jarní části 

sezóny. Z nařízení vlády, která zakázala veškeré sportovní akce, vyplynulo 

usnesení výkonného výboru fotbalové asociace, které zrušilo kompletně celou 

jarní část. Všechny odehrané zápasy a výsledky z ročníku 2019/2020 byly tedy 

anulovány. Pro náš tým je to velká škoda, jelikož přezimoval na dělené první 

příčce s týmem Letohradu B a měl tak velmi dobře našlápnuto. Zápas 

s Letohradem měl být jedním z vrcholů celého jara, na které se v přípravě dřelo. 

Druhým takovým velmi očekávaným zápasem bylo plánované čtvrtfinále 

Poháru hejtmana Pardubického kraje s účastníkem krajského přeboru, Chocní. 

Celá minulá sezóna je již minulostí, ale fotbal žije dál! Mužstvo se hned po 

uvolnění podmínek opět začalo scházet k pravidelným tréninkům a přípravě na 

sezónu 2020/21. V této sezóně se nejspíše odehraje stejná soutěž se stejnými 

soupeři, nikdo by neměl sestupovat ani postupovat, pakliže se některý z týmů 

neodhlásí. Součástí přípravy je i plánovaný turnaj Covid 19 a další přátelská 

utkání. V tomto turnaji se utkáme každý víkend s jedním z týmů Zámrsku, 

Dobříkova, Cerekvice n. L. a Sloupnice. O přesných termínech Vás budeme 

informovat a budeme se těšit na společně strávená fotbalová odpoledne. 

 

Fotbal děti 

Po dlouhé odmlce jsme opět začali trénink dětí, které se poprvé sešly už 

14. května. Trenérský soubor zůstává stejný, avšak dětí značně přibylo, za což 

jsme nesmírně rádi. Do budoucna budeme vděční za každou trenérskou posilu i 

v podobě rodičů, kteří se budou chtít zapojit. Tréninky probíhají každé pondělí 

od 16:30 a čtvrtek od 16:00. Naším cílem je předat dětem radost ze sportu a 

brzy s nimi odehrát i nějaká ta soutěžní utkání. Toho všeho budeme schopni jen 

díky podpoře rodičů a organizaci FAČR, do které naše malé naděje začínáme 

přihlašovat. 

 

Cvičení dětí 

 Cvíčo se po pauze teprve rozjíždí, ale věříme, že se děti těšily stejně jako 

my a že si během těch pár týdnů, které zbývají do prázdnin, stihneme užít 

nějakou tu zábavu, zahrát pár her a třeba se i naučit něco nového.  

 

 Na závěr nesmím zapomenout, že jsme pro Vás už na začátku května 
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otevřeli kiosek na hřišti – nejprve jako výdejní okénko a nyní jako 

plnohodnotné posezení. Aktuálně máme otevřeno v úterý, čtvrtek, pátek a 

neděli vždy od 18 do 21 hodin. Věříme, že si v široké nabídce alkoholických i 

nealkoholických nápojů a chuťovek k zakousnutí vybere opravdu každý. Pokud 

máte chuť a čas, přijďte si posedět a popovídat. 

 

Pojďme i dál zahánět špatnou náladu a jarní únavu pohybem a sportu zdar! 

 

       Za Váš TJ Sokol ZM a spol. 

 

 

Hasičské zprávy 
 

Dne 8. 3. jsme, těsně před vyhlášením nouzového stavu, 

uspořádali na místním sále tradiční dětský karneval. Po celé 

odpoledne dětem hrál Jaroslav Marcal ml. a slovem provázel 

Michal Šimek. K vidění byla promenáda masek a dog dancing. 

Pro děti byla připravena tombola, mohly si vyzkoušet virtuální realitu, malování 

na obličej, zatančit si just dance a zahrát spoustu dalších her.  
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Z důvodu pandemie COVID 19 a vyhlášení nouzového stavu dne 12. 3. 

2020 byla zrušena základní (okrsková), okresní a krajská kola všech 

postupových soutěží mužů a žen bez náhrady. Ve hře Plamen a dorosteneckých 

kategoriích bylo zrušeno jarní kolo okrskových soutěží.  

 

Oslavy svátku sv. Floriána se uskuteční v novém termínu, a to v pátek    

26. června od 18.00 u Naší hospůdky.  

 

Mladí hasiči 

 

Jarní část soutěží mladých hasičů byla z důvodu pandemie zrušena. Od 

června začínáme opět trénovat na případné podzimní soutěže.  

V současné chvíli máme pouze starší družstvo dětí. Máme zde i několik 

začínajících mladých nadějných hasičů, bohužel nám to stále na plnohodnotné 

družstvo mladších dětí nestačí. Proto prosíme rodiče a především jejich děti od 

5 let, které by chtěly zkusit tuto zajímavou sportovní činnost, aby se nebály a 

přišly se za námi podívat. V případě zájmu se prosím ozvěte Lucii Pražákové 

(tel. 608518675) nebo Pavlíně Šimkové (tel. 737753145), budeme velice rádi, 

pokud se připojíte k našim šikovným dětem. 

        -př- 

 

Zprávičky ze školy a školičky 
 

Po Vánocích jsme se opět sešli ve škole, abychom doladili známky a tím 

ukončili 1. pololetí. V lednu jsme navštívili Domov důchodců ve Sloupnici, 

pokračovali jsme v plaveckém výcviku ve Vysokém Mýtě. 30. ledna nás 

navštívil pan Kubát s hudebním pořadem o Antonínu Dvořákovi. V únoru jsme 
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dvakrát navštívili kluziště v Chocni a 18. února proběhla u nás ve škole 

PEXESIÁDA.  

A další naše naplánované akce nám překazil zlý drak Koroňák. Jak rána 

z čistého nebe přišla v úterý zpráva, že od středy 11. března jsou zavřeny 

všechny školy. Nikdo nevěděl na jak dlouho, jak to 

bude s učením, s výletem, školou v přírodě, 

návštěvou Hradce Králové, divadlem, Velikonocemi a 

dalšími a dalšími aktivitami, které jsme měli do konce 

školního roku naplánované.  

Musely jsme pružně zareagovat a domluvit, jak 

zajistíme distanční výuku pro naše žáky. Rozhodly 

jsme se pro zadávání úkolů přes e-mail. Každý týden 

jsme posílaly úkoly našim žákům a na konci týdne 

zadané úkoly kontrolovaly. Komunikace probíhala 

přes e-mail, nebo po telefonu. Děti pracovaly podle 

zadání paní učitelky, ale neobešlo se to bez pomoci 

rodičů. A za to bychom chtěly všem rodičům moc a 

moc poděkovat, protože bez nich by to určitě nešlo. 

Až dnes můžeme říci, že se nám podařilo celou situaci zvládnout. Po návratu 

dětí do školy (25. 5.) jsme mohly na výuku navázat a dotáhnout letošní školní 

rok do zdárného konce.  

Ještě jednou veliký dík mým kolegyním, které po celou dobu zavření 

školy připravovaly úkoly, a také rodičům, kteří častokrát museli přebrat roli 

učitele a dětem s úkoly pomoci. Věříme, že drak Koroňák ani žádný jiný nás už 

ZLÝ DRAK 

KOROŇÁK 
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nikdy nenavštíví.   

 

V pátek 24. 1. jely školkové děti do MŠ ve Sloupnici na pohádku 

Hrnečku, vař.   

Od března jsme začali se staršími dětmi jezdit na plavecký výcvik do 

Litomyšle. Bohužel, kvůli opatření vlády o uzavření vnitřních bazénů, jsme 

plavali pouze jednou. Mateřská škola byla z důvodu Covid -19 uzavřena od 17. 

3. do 24. 5. 2020. 

Od 1. června se vrátila po mateřské dovolené na místo ředitelky Michaela 

Flídrová.  

V termínu od 13. 7. do 14. 8. bude MŠ uzavřena. V prostorách školky 

bude probíhat příměstský tábor.  

 

Všem dětem přejeme pohodové prázdniny a v novém školním roce, ať se 

ve zdraví sejdeme. Kolektiv ZŠ a MŠ.  

 

 

Břízy 
 

Už mně to nedalo a rozhodl jsem se napsat osobní názor na ty nešťastné 

břízy u CVA. 

Ano, tyto břízy, pokud se dobře pamatuji, které byly vysázeny v 

osmdesátých letech minulého století školní mládeží místní Základní školy, jsou 

od konce letošního března nenávratně pryč. 

Pochopitelně to nezůstalo bez kritické odezvy některých spoluobčanů.  

A protože jsem se nachomýtl u jejich kácení, tak jsem samozřejmě i já ten 
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špatný a ničeho si nevážím. 

Ale nikdo z nich si nepoložil jednu zásadní otázku – Proč k tomu muselo 

dojít? 

Důvody jsou následující: Už v době, kdy zde dodavatelská firma v roce 

2009 pokládala povrch hřiště a tartan na běžecké dráze, její pracovníci 

upozorňovali na jejich nevhodnost v takové blízkosti, protože hlavně její hnidy 

postupně ucpávají póry povrchu a bude postupně slábnout vsakování vody. Toto 

se děje již několik let a se zhoršující tendencí.  

A teď to hlavní: Bohužel i tyto břízy neodolaly a jejich kořenový systém 

byl napaden tou nešťastnou houbou. Strom díky oslabenému kořenovému 

systému postupně začne z důvodu nedostatku živin a vody odumírat, dřevo 

křehne, s tím ztrácí svoji pevnost a pružnost, až nakonec uschne nadobro. No, a 

díky slábnoucí pružnosti tíž odolává silnějším větrům nebo i vichřicím. Kdo 

kolem chodí a sleduje alespoň trochu pochody v přírodě, tak si toho musel 

všimnout. Strom odumírá postupně od vrcholku koruny, až uschne postupně 

celý.  

Vždyť i kolem silnic již odumřela celá řada bříz a pracovníci SUS je nahrazují 

postupně jinými stromy.  

A v našem případě už dvakrát došlo ke zlomení dvou stromů a to nebyly 

žádné velké větry nebo vichřice. Proto se je Zastupitelstvo městyse rozhodlo 

pokácet dříve, než se stane nějaké neštěstí nebo škoda na majetku.  

                                                 -jr- 

 

Novoty z čapího hnízda 
 

Tak zima je pryč a my jsme tu opět u vás. Jojo, máte pravdu, letos jsme si 

pospíšili. To bylo tím, že bylo všude docela teplo a my se nechali přírodou 

ošálit a vyrazili. My to tedy nesledujeme, ale ty lidičky odnaproti tvrdí, že jsme 
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přiletěli o dobrý týden dříve oproti předešlým letům. Ten můj přiletěl už 

navečer 16. 3. a já doplachtila o den později dopoledne. Ale co to bylo na ty 

první, co prý doletěli dokonce v polovině února. Je pravda, že jsme letos 

přilétávali v poměrně velkých skupinách a dle těch vašich evidencí jsme stihli 

ke konci března obsadit už 

víc jak 270 hnízd. A ještě 

jednou věcí se vám musíme 

pochlubit: Konečně se nám 

podařilo trumfnout 

„Zálešáky“ a být tu o 

čtrnáct dní dříve jak oni. 

Tady u nás se 

opakovala obdobná situace 

z loňska. Ten můj se po 

dvou dnech úklidu hnízda 

najednou sbalil a někam 

zase odletěl. No, a vrátil se milostivě až posledního  března.  Kde coural, mě 

ještě nevyklapal. A tak jsem si hnízdo zase v té zimě, co náhle nastala, musela 

vypulírovat sama. Ještě že jsem nemusela daleko pro materiál, ten byl letos 

hned pod hnízdem. Po návratu toho mého to už potom šlo ve „starých kolejích“ 

- trochu té lásky, snůška vajec a zasednout a měsíc hřát. Přitom doladit a vystlat 

doměkka hnízdo, aby se, až ti naši drobečkové opustí vaječnou skořápku, cítili 

jako v peřince.   

Dvakrát během toho měsíce jsme 

museli dost bránit hnízdo a vajíčka před 

dalšími, kterým se tohle hnízdo zalíbilo. 

Ale dopadlo to dobře, a tak nám někdy 

kolem 9. května začaly jiné starosti - 

shánět potravu pro naše dva čerstvě 

vylíhnuté mrňousy.   

Moc nás těší váš zájem o nás, prý se 

zajímáte co a jak, jak se nám daří a kolik 

že těch potomků máme. A letos byl v době 

sezení na vejcích nějaký divný klid. Nikdo 

pod hnízdem nevřískal, ani navečer nikdo 

nenadával, že něco pokazil. Prý je mezi 

vámi nějaká zlá nemoc. Tak vám přejeme, 

abyste ji co nejdříve překonali a mohli 

zase dělat věci jako dříve.  

A když se nestane nic zlého, tak my 

vám zase příště něco napíšeme.             -jr- 
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Kácení bříz na fotbalovém hřišti 
 

Pravidelní návštěvníci hřiště určitě zaznamenali, že je něco jinak, a mají 

pravdu. Ze hřiště zmizely břízy. Jen samotné zmizení nebylo tak snadné, jak by 

se mohlo zdát. Kouzelník, který je zmizet nechával, má můj obdiv. Uznejte 

sami na přiložených fotkách. 
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S D H  Č e s k é  H e ř m a n i c e  p o ř á d á  
 

 

TÁBOR 2020 
 

Táborová základna Tučkova hájenka se nachází v CHKO Žďárské 

vrchy. Děti budou ubytované ve stanech s podsádkou ve dvojicích, vedle 

zděné budovy, v jejímž podkroví je velká herní místnost, kde se dá 

v nepříznivém počasí i nocovat. Ve spodní části chalupy je zázemí pro 

chod tábora (kuchyň, jídelna, sociální zařízení, atd..) 

 

Termín tábora: 22. 8. 2020 – 29. 8. 2020 

 

Cena: člen hasičského kroužku České Heřmanice 1600,-    ostatní 1800,- 

Doprava zajištěna autobusem tam i zpět. Závazné přihlášky na tábor 

jsou k vyzvednutí ve škole v Českých Heřmanicích nebo u paní Lucie 

Pražákové. 

 

Případné dotazy vám zodpovíme na číslech:  

603 376 194 Helena Domlátilová     

608 518 675  Lucie Pražáková 
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